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1. Ordföranden önskade välkomna och förklarade mötet 

öppnat. Gjordes en kort landsvis presenta-tion av 
deltagarna.   

 

1. Mötet öppnas 

  
2.  Agendan godkändes. 
 

2. Agendan 

  
3. Uppföljning av beslut 
 
Ren orientering om hur sekretariatet jobbat vidare med 
punkterna från föregående möte. Föregående mötes protokoll 
godkändes. 
 

3. Uppf av beslut 
Föregående mötes 
protokoll 
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Förslag till procedur för godkännande av protokoll från 
styrelsens möten.  
 
KVL: När kan aktiviteter sättas igång? Så snart ordf godkänt 
protokollet? 
 
SLU: OK 
 
HU: OK 
 
Isl: Förkorta tiden mellan möte och möjlig aktivitet. 
 
NLH: Samma kommentar. 
 
NVH: OK 
 
NOVA rektor: Justering av förslaget med hänsyn till 
synpunkterna, nytt förslag till nästa möte. 
  
4. Det centrala NOVA sekretariatets bemanning 
 
NOVA rektor gör kort presentation av sekretariatets etablering 
och bemanning. Vår nya sekreterare, Ina Skanung Larsson, 
börjar i mitten av januari. Kort kommentar till PM om vinster 
av ett samlat NOVA sekretariat. 
 
KVL: Viktigt att NOVA sekretatiatet har fokus på utveckling, 
undviker traditionell administration. 
 
NLH: Ros för innehållet i PM 4b, avgörande för beslut om 
budget i NLH. 
 
Sekreterare: Viktigt inse att ett administrativt stöd från 
sekretariatet är betydelsefullt för att öka effektiviteten i 
NOVA:s arbete. 

4. NOVA sekr bemanning

  
 5. NOVA:s hemsida och informationsmaterial 
 
NOVA rektor gör en kort presentation av arbetet med 
NOVA:s hemsida och informationsmaterial. Utkast till 
huvudhemsida visas. Sekreteraren på NOVA sekretariatet 
förväntas arbeta mycket med hemsidan. Kort information om 
arbetet med informationsmaterialet. 
 
KVL: Mycket viktigt att man redan i starten sätter resurser för 
regelmässig uppdatering. Ta vara på de enskilda universitetens 
resurser. 
 
NSF: Viktigt med många länkar, kursinfo och annan viktig 
information. 

5. Hemsida och 
inform.material 
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SLU: Vi arbetar med gemensamma verktyg, utgår ifrån att 
NOVA drar nytta av vår kompetens. Länkar till respektive 
hemsidor. 
 
NLH: Stark NOVA-prägel på projektet, viktigt att sekreteraren 
är  väl insatt i NOVA-arbetet. 
 
NOVA rektor: Vi tar emot synpunkterna och arbetar vidare. 
Viktigt att länkarna är bra. 
 
Ordf.: Är vår konsult förtrogen med SLU:s verktyg? 
 
NOVA rektor: Vi använder en SLU-student. 
  
6. NMR-utredning om jord- och skogsbruksforskning 
 
Kort inledning, efter diskussion med ordföranden har NOVA 
rektor föreslagits som NOVA:s representant i utredningen.  
Norge ordförandeland. Även Magnus Jonsson från Island är 
med. Kort kommentar från första mötet den 30 nov. Nytt 
ministerråd som omfattar fisk, jord- och skogsbruk samt 
livsmedelssektorn.  Mandatet för snävt, måste tänka i 
framtidstermer. Möten under våren, klart i sommar. 
 
KVL: Viktigt med modern syn. 
 
Isl: Vi gläder oss till arbetet i gruppen. Möjlighet för större 
engagemang inom NOVA-miljön. Även prorektor för SLU 
sitter med i gruppen. 
 
NLH: Multifunktionellt lantbruk, bra formulering för 
framtiden. 
 
NVH: I vilken grad är veterinärsidan engagerad? 
 
NOVA rektor: Kan ej se att det finns någon representant. Bör 
vi föreslå en adjungering? 
 
Ordf.: Bra om det blir en adjungering. 

6. NMR-utredning 
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7.  NOVA representant i Steering Committee of the 
     SADC 
 
Kort presentation av punkten. Har bett Arne Flåöyen om en 
lägesrapport. Synpunkter från biståndsorg på 
projektformuleringen. Hur skall projektet administreras? 
NOVA sekretariatet kan hjälpa till. Brev direkt till NORAD. 
Arbetet med att revidera ansökan fortsätter, och för att koppla 
in NOVA mer centralt. Förfrågan att nominera en kandidat till 
SC. Vi föreslår prof Hallstein Grönstöl NVH, med prof 
Mogens Jakobsen, KVL, som suppleant. 
 
KVL: Bra att vi kommer vidare, DK:s nya regering kommer 
att spara på U-landsbiståndet. 
 
HU: Bra om HG kan vara med i SC, bra om NOVA kan hjälpa 
till med administrationen. 
 
NLH: Stödjer HG:s medverkan. 
 
NVH: T Strand är mycket positiv, saksbeh i NORAD har tagit 
fart. Erfaren konsulent far till Afrika för att hjälpa till med 
ansökningen. 

7. NOVA repr i SADC 
    Steering Com 

  
8.  Samarbetet NOVA – DeLaval 
 
Kort presentation. Styrelsen har tagit beslut om att ställa sig 
bakom de 10 punkterna från seminariet i Hamra den 4-5 sept 
2002. 
Enligt punkt 10 skall ett förprojekt utreda frågan. En grupp är 
bildad och har haft sitt första möte, den 17 december 2001. Vi 
föreslår avrapportering från gruppen vid NOVA konferensen i 
slutet av april. Vissa länder har redan etablerat nationella 
intressegrupper. Förslag till projektledare meddelas senast den 
15 januari. Vi har ej löst ordförandefrågan. Bäst om vi får en 
projektledare som kan arbeta, lön med NOVA-finansiering. 
Nästa möte den 23 jan 2002. Nej från nordisk industrifond på 
ansökan om medel till förprojektgruppens arbete, för smal 
samverkan. Föreslås att NOVA går in om vi ej kan ordna 
extern finansiering. 
 
KVL: Bra att vi kommer igång, har haft svårt att förstå 
begreppet Mjölkproduktion, är det teknik eller är det mer 
produktion? 
 
NSF: Mycket spännande, perspektiv på forskarutbildningen. 
 
SLU: Industri med stort intresse av tillgång till 

8. NOVA - DeLaval 
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spetskompetens i Norden. Vad är DeLaval:s intresse? Är det 
rimligt att de tar på sig rollen som projektledare? 
 
HU: Stödjer SLU:s förslag, HU-VF kanske kan ställa upp med 
kandidat. 
 
Ordf.: Ämnesbeskrivningen är omfattande, inkluderar hygien, 
teknologi, etologi. 
 
Isl: Stödjer SLU:s förslag. Många aspekter som vi inte ser just 
nu, bra om gruppen preciserar innehållet. 
 
NLH: Fokus under seminariet störst på det som föregår i 
stallet, kvalitetsaspekter med betydelse för förädlingen. 
DeLaval:s roll: vill sitta i förarsätet tillsammans med NOVA. 
 
NVH: Stöd till SLU:s förslag. 
 
NOVA rektor: Mötet 17 dec var inne på fokus och 
avgränsning, man bör ha kommit längre vid nästa mötet. 
Utgick från de 10 breda forskningsuppgifterna som DeLaval 
presenterade i Hamra, och från Kolstad-utredningens förslag. 
Haft vissa diskussioner med DeLaval redan. Tar med förslaget 
från SLU. 
 
KVL: Mycket viktigt att vi få avklarat vilka avgränsningar vi 
har i projektet. Arbetsgruppens sammansättning har redan gett 
en avgränsning mot produktionssidan. 
 
Ordf: Mjölkens kvalitet ett viktigt område. 
  
9. NOVA – BOVA samarbetet 
 
Kort presentation. NOVA rektor har haft i uppdrag att etablera 
en koordineringskommitte. Fel i listan; båda de finska 
fakulteterna har enats om prof Ero Poulanne som gemensam 
kandidat. 
 
NOVA rektor har haft i uppdrag att formulera och förankra (i 
BOVA) mandat till kommittén. Skall presenteras för 
kommittén den 8 feb 2002 i Litauen. 
 
Arbetet skall drivas på likavillkor. Ordförandeskapet skiftar 
mellan NOVA och BOVA rektorer.  
 
Sekretariatet på BOVA-sidan har diskuterats med Kustas, 
pengarna till sekretariatsarbetet, 2,5 mkr, finns på SLU. 
Preliminärt blir M. Liegus  BOVA- koordinator, V. Brukas går 
in som NOVA-koordinator på halvtid. 
 

9. NOVA - BOVA 
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NLH: Bra med växling av ordföranderollen, vikigt BOVA får 
ta eget ansvar. 
 
Övriga: Inga kommentarer. 
  
10.  Samarbete NOVA – Nordens ark 
 
Kort presentation av punkten. Anläggning i Bohuslän söder 
om Lysekil. Unik anläggning, verkar sedan 12 år för att bevara 
utrotningshotade djur. Stiftelse, finansieras i egen regi. 
Föreståndare är Lena M Lindén, stor besöksfrekvens. Önskar 
samarbete med högskolor om forskning om hotade arter/raser.  
Har kontaktat NOVA och Göteborgs universitet. Vill ha 
universiteten som huvudmän, men ingen annan finansiering. 
Kostar bara ett visst arbete. Finns pengar till två professurer 
under 3 eller 5 år med möjlighet till förlängning. Pengar från 
EU till uppförande av byggnad. Vill hitta en projektledare. 
Forskarskola. 
 
Två huvudanledning för NOVA att vara involverat: 

1. resursbas för forskning och utbildning 
2. kan ge publicitet åt NOVA och dess medlems-      

universitet. 
 
Styrelsemöte nästa år kan förläggas till NA. 
 
KVL: Spännande grundidé, ligger nära lantbruksuniversiteten. 
Hur mycket kontakt har man haft med de ämnesmässiga 
miljöerna?  Noga med val av ämnen som NOVA skall 
engagera sig i.  
 
SLU: Mycket fin anläggning. Lång väg från publik 
verksamhet till en akademisk miljö, vi som vet vad som krävs 
kan känna att man har väldigt höga ambitioner. Egen 
forskningsverksamhet på plats, varför inte ta kontakt med de 
befintliga universitetsmiljöerna? Viktigt skapa kopplingar med 
egna verksamheter. Vilken utbildning är det som behövs? Kan 
vi kombinera med redan befintliga utbildningar? Smal 
utbildning. Bör undersökas. Viktig ingång till allmänheten. 
Informationsmaterial på plats? 
 
HU: Vi bör arbeta vidare, HU-VF är intresserade, även av 
publiciteten. Mycket arbete innan vi kan fortsätta.  
 
Ordf.: Bra om vi kan få verktyg för våra huvuduppgifter, t.ex. 
som förstärkning av vår rekrytering. Viss tendens inom 
NOVA att plocka upp idéer vid sidan av våra huvuduppgifter. 
 
Isl: Positiva till en kontakt, men försiktiga med att gå för långt. 
Håll saken varm. 

10. NOVA – Nordens 
       ark  
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NLH: Ansluter till givna kommentarer, dvs positiv och 
reserverad. NA så seriöst och ambitiöst att de kan lyckas även 
utan oss, då är det bäst att vi är med. Illa om de skulle framstå 
som ett självständigt universitet. Etablerade universitet skall 
stå för det formella. Vi har till viss del förankrat projektet i 
ämnesmiljön. 
 
NVH: Viktigt tema, men delar skepsisen till om detta är en 
huvuduppgift. Viktigt vara med, men ej ett huvudtema. Vi har 
eget institut för arktisk Veterinärmedicin. Vilken roll skall 
NOVA:s institutioner ha? 
 
NOVA rektor: Inget huvudspår, men håll grytan kokande. 
NOVA rektor håller kontakt. Vissa ämnesmiljöer har redan 
tittat på arbetet, men mer arbete kan behövas. Svårt skapa en 
akademisk miljö på plats, professurerna huvudförlagda till 
universiteten, ej planer på att bygga upp egen 
universitetsmiljö. Hjälpa NA hitta en projektledare. 
 
KVL: Vi har stort behov att få mer info från ämnesfolk innan 
vi går in i projektet. 
 
Ordf.: Stödjer KVL:s synpunkter, vi behöver en kartläggning 
av ämnesmiljöerna. Mer arbete för sekretariatet om vi skall ha 
information på NA som skall uppdateras. 
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11.  NOVA och grundutbildningen 
 
Kort redogörelse för arbetet av NOVA koordinator. 
 
KVL: Väl genomarbetet, i stort enig med föredragande. 
Enskilda medarbetare saknar motivation, viktigt skapa sådana 
förutsättningar. 
Fråga om fort- och vidarutbildning; varför svårt se en 
gemensam nordisk marknad? Det finns vissa tydliga ämnen.  
 
NSF: Förstärkning av arbetet inom NOVA, bra med fokus på 
vissa större satsningar. NSF skall vara oavhängigt, har som 
uppgift att representera studenterna i NOVA. Håller ej med 
om att det behövs en översyn av NSF:s roll. 
 
SLU: Bra beskrivning av situationen. Ta till vara på 
studenternas synpunkter och erfarenheter. Kan vi hjälpas åt på 
nordisk bas? Få med studentengagemanget. Vi bör kunna lyfta 
upp fort- och vidareutbildningen, mer positiv skrivning. Bra få 
ett tydligare samarbete mellan vägledare och informatörer. 
 
HU: VF– mycket viktigt för våra universitet. Måste få bättre 
resultat inom grundutbildningsområdet. Fort- och 
vidareutbildningen mer i fokus de sista månaderna inom HU, 
kan vi få hjälp av NOVA. AF – vår rektor kräver resultat, mer 
rörlighet för studenter och lärare. Saknar hinder i rapporten, 
t.ex. bostäder, resor, timing. Vi ser en bra koppling mellan 
NOVA:s masterskurser och behovet på marknaden. Vi har inte 
två personer på områdena vägledning och informa-tion. 
 
Isl.: Allmänt en viss besvikelse, tungt att ändra på ett väl 
förankrat system. Se på studievägledningens roll. Aktiviteten i 
mastersprogrammen viktiga. Bra förslag till beslut. Men inte 
så missbelåten med det som redan är igång, vi bör vara lite 
mer optimistiska. 
 
NLH: Ärlig redogörelse. Vi har orsak att vidareutveckla några 
av våra framgångsprojekt. Även NLH-styret efterfrågar 
resultat. Större fokus på fort- och vidareutbildning. Skall 6-
fallt dubblera omfattningen till 2005. Mer osäker om NSF, tror 
det är riktigt att ställa vissa frågor runt NSF-funktionen, men 
vi landar troligen på ungefär samma inriktning. Ökad 
uppmärksamhet på studievägledargruppen.  Allt viktigare med 
arbetsdelning, vi bör bli beroende av varandra.  
 
NVH: Minst lyckade området. Vi måste få bort de strukturella 
hindren. Intensiva kurser, vi måste komma i takt, svårt när vi 
har olika studieordningar. Tydligt i NOVA-vet gruppen. 

11. NOVA och grund- 
      utbildningen 
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Blockindelning. 
Instituten får större ansvar för vidareutbildningen enligt den 
nya universitetslagen. Master-kurser på ett år med längre 
intensiva perioder. Större vikt vid detta i den centrala 
ledningsgruppen. 
 
NOVA rektor:  
 * Vi har lagt frågan om hinder utanför utredningen. Vi arbetar 
på olika sätt, t.ex. tillsammans med NMR. Upplagt för 
diskussion på NOVA-konferensen.  
*Det har hänt mycket inom området fort- och vidareutbildning 
efter den 15 okt. Andemeningen var att göra framstötar på 
utvalda områden. Arbetsgrupp har haft möte.  
*NOVA-NSF, gruppen har sett det så att man vill ha en 
diskussion för att se var man hamnar. 
 
Ordf.,: Förslag till beslut: 
 
I frågan om förstärkning av grundutbildningsverksamheten 
ges följande förslag till beslut: 
 
• att styrelsen uppdrar åt NOVA sekretariatet att utforma ett 

nytt mandat för grundut-bildningsområdet, med 
utgångspunkt i den nyligen beslutade nya organisationen 
för NOVA och med tydliga anvisningar om vilka 
prioriteringar som skall göras inom 
grundutbildningsområdet. I anvisningarna skall särskilt 
beaktas gränsdragningen mellan utveckling och drift, och 
behovet av satsningar på större projekt. 

 
I frågan om satsningen inom fort- och 
vidareutbildningsområdet föreslås följande beslut: 
 
• att NOVA avvaktar med större satsningar inom området 

fort- och vidareutbildning. Vissa resultat kan komma fram 
i forskningssamarbetet med den nordiska industrin och 
näringslivet, exempelvis i forskningssamarbetet med De 
Laval. 

• att NOVA tar initiativ till att genomföra en kartläggning av 
vilka olika fort- och vidareutbildningsaktiviteter som de 
olika medlemsuniversiteten är engagerade i för dagen. 

 
I frågan om studievägledarnas framtida roll föreslås följande 
beslut: 
 
• att styrelsen uppdrar åt NOVA sekretariatet att utarbeta ett 

förslag till formulering av nytt mandat för 
studievägledargruppen. I förslaget skall även beaktas 
gruppens roll inom NOVA och dess organisatoriska 
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förhållande till NOVA 
• att NOVA överväger att bilda ett gemensamt nätverk för 

studievägledare och studieinformatörer. 
 
I frågan om verksamheten inom NSF föreslås följande beslut: 
 
• att styrelsen uppdrar åt NOVA sekretariatet att i samråd 

med NSF se över den organisatoriska kopplingen mellan 
NOVA och NSF, och att samtidigt se över NSF:s mandat 

 
Slutligen föreslås:  
                         
• att styrelsen uppdrar åt sekretariatet att, i samråd med bl.a. 

förvaltningsorganen vid respektive universitet, utarbeta ett 
regelverk med enkla och tydliga regler och arbetsformer 
för verksamheten på projektnivå. 

 
Förstärkning av grundutbildningsverksamheten; beslut enligt 
förslag. 
 
Fort- och vidareutbildningsområdet; styrelsen vill ha en 
starkare formulering av den första punkten, den andra punkten 
tas enligt förslaget. 
 
Studievägledarnas framtida roll; beslut enligt förslag 
 
NSF; förstärks med formuleringen ” i tät dialog med NSF” 
 
Övrigt: saknar kommentarer om den nya lednings-gruppens 
engagemang, annars beslut enligt förslag. 
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12. Den nya ledningsgruppen 
 
Kort presentation av punkten, arbetet utfört efter det att SGU-
rapporten ovan avgavs. 
 
Förslag till namn: Koordineringskommitté för Utbildning och 
Forskning, NOVA-KUF. 
 
Ej helt klart med bemanningen. Prorektor F. Fransen blir 
KVL:s representant, NLH ej klart, Isl ej klart. Studenterna har 
lämnat förslag på tre representanter.  
 
NOVA rektor får i uppdrag att slutföra bemanningen. Mandat 
3 år (stud 1 år). Gruppen bör förfoga över nödvändiga medel. 
 
Kommentar från ordf: Viktigt att utse representanter så fort 
som möjligt. 
 
KVL: Viktigt komma igång. Se över målen för NOVA- KUF. 
Ledningsgruppen bör om möjligt aktivt delta i utformningen 
av konferensen. Kan NOVA ta ett initiativ i förhållande till 
Bologna-överenskommelsen? 
 
NSF: Ja, det är bra med ett-åriga mandat. Glöm ej Veterinär-
området och enkla kurser. 
 
SLU: KUF ett bra namn, svårt att glömma. Oklart med 
relationen mellan ledningsgruppen och kontaktpersonerna, 
överlappas deras verksamhet? 
 
HU: VF – inga ytterligare kommentarer. AF – samma tankar 
som SLU, viktigt med information från KUF till 
kontaktpersonerna. Kontaktpersonerna skall föra ut 
informationen vid hemmauniversitetet.  
 
Isl.: Inga särskilda kommentarer. Grupp som får stor betydelse 
inom NOVA. Ej lika bekymrad för konflikter mellan KUF och 
Kontaktpersonerna. 
 
NLH: OK med NOVA-KUF. Stor omsättning i NLH-
ledningen, vi räknar med att ha svar tidigt i januari. 
 
NVH: (Lars Moe)något mera skeptisk (har ej varit med i 
tidigare diskussioner). Styrelsens roll riskerar bli oklar. Vi var 
mera inriktade på att representanterna skulle kunna arbeta. Nu 
är det risk för byråkratisering. Ej positiv till en gemensam 
grupp. Tveksam till implementeringsprocessen, svårt få 
förankring på grundläggande nivå, bidrar ej till ett 

12. Ledningsgruppen 
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engagemang.  
 
NOVA rektor: Påminner om att vi inriktat arbetet på ett mera 
projektinriktat sätt. SFU har i vissa avseenden inte fungerat 
väl.  
 
Går ej att ha samma personer i KUF och som Kontaktperson. 
KUF skall ta beslut om projekt.  
 
Avgränsningen till styrelsens arbete har blivit tydligare. 
 
Ordf. Förslag till beslut: 
 
Sekretariatets rekommendationer: 
 
Styrelsen föreslås besluta: 
 
• i enlighet med NOVA rektors förslag när det gäller namn, 

mandat och mandatperiod för den nya operativa 
ledningsgruppen 

• att ge NOVA rektor i uppdrag att komplettera och slutligt 
fastställa ledamöterna i den nya ledningsgruppen baserat 
på här redovisat underlag 

 
 
Namn, mandat och mandatperiod; beslut enligt förslag. 
 
Rektor får uppdrag att slutföra arbetet; beslut enligt förslag. 
 
  
13. Kontaktpersonrollen 
 
Kort redogörelse för punkten. Ändra benämningen till NOVA 
koordinator KVL osv. Tid för arbetet ca 50% vid de större 
univ, ca 20% vid de mindre. 
 
KVL: Bra att vi kommer igång, oklart hur mycket tid som 
behövs, vi har ej preciserat tidsåtgången. 
 
SLU: Viktigt med samspelet mellan KUF och 
koordinatorerna, bör de vara med vid KUF:s möten? 
 
HU: VF – vi satsar mera vid vår fakultet, Jonna Funck ny 
NOVA koordinator vid VF. AF – diskuterat möjligheten med 
gemensam koordinator, ännu ej bestämt. 
 
Isl: Viktigt att koordinatorerna får den tid som behövs för att 
implementera NOVA-tanken vid hemma-
universiteten/fakulteterna. 
 

13. Kontaktperson- 
      rollen 
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NLH: Vår koordinator har 60% av sin tid i sin roll. 
 
NVH: Ingen kommentar. 
 
Ordf. Förslag till beslut: 
 
Sekretariatets rekommendationer: 
 
Det föreslås: 
 
• att benämningen på NOVA:s kontaktperson i 

fortsättningen ändras till ”NOVA koordinator” följt av 
universitets/fakultetsbeteckning, ex NOVA koordinator-
KVL 

• att NOVA koordinatörernas roll och arbetsuppgifter 
fastställs enligt NOVA sekretariatets förslag, bilaga 13a 

 
 Beslut: enligt förslag. 
  
14.  Ekonomirapport 1999, 2000, 2001, 2002  
 
Kort kommertar till avlämnat material. 
 
KVL: Konsistoriets forrettningsutvalg har godtagit budget för 
2002. Den nya politiska situationen i DK gör att vi lever i stor 
osäkerhet.  
 
SLU: Vi genomgår plågsamma besparingar. Viktigt kunna 
visa upp resultat. Kan man göra en utvärdering, skulle stärka 
rektors möjlighet att motivera anslaget till NOVA. 
Är det relevant med nuvarande fördelningsnyckel? 
 
HU: Instämmer med SLU, vi måste kunna redovisa våra 
resultat. Svårt hitta uppgifter på FU-området, ännu svårare på 
GU-området. Hur skall vi få igenom budgetökningen 2003?  
 
Isl: Instämmer i behovet av att visa resultat, vi har beslutat att 
godta budgeten. 
 
NLH: Ingen ytterligare kommentar 
 
NVH: Ingen kommentar. 
 
Ordf.:Förslag till beslut: 
 
Sekretariatet rekommenderar att styrelsen tar följande beslut: 
 
• Styrelsen beslutar att lägga uppgörelsen för 1999 till 

handlingarna. 
• Styrelsen beslutar att fastställa bokslutet för 2000, och att 

14. Ekonomi 
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vid sitt nästa möte ta upp till beslut frågan om behov av 
ytterligare slutjustering av 2000 föreligger. 

• Styrelsen beslutar att den slutliga rekvisitionen av medel 
för 2002 skall grundas på det nu tagna bokslutet för 2000, 
samt på det slutliga bokslutet för 2001. 

• Styrelsen beslutar att medel för aktiviteter som skjuts upp 
från 2001 till 2002 reserveras i 2001 års bokslut. 

• Styrelsen beslutar att NOVA fr.o.m. 2002 redovisar sina 
interna rapporter och budgets i Euro. 

 
Beslut: enligt förslag. 
 
  
15. Nordic School for Agricultural Engineering 
 
Presentation av upplägget från S Blackmore. Föreslår att vi 
engagerar en person som får i uppdrag att fortsätta arbetet med 
att konkretisera projektet.  
 
NOVA rektor: Kommentarer har inkommit från SLU och HU 
som måste inarbetas i projektet. 
 
KVL: Inga kommentarer, många viktiga frågor kvar att 
diskutera. 
 
NSF: Bra idé, viktigt att det inte finns barriärer när man går 
från BSc till MSc. 
 
SLU: Vi är positiva till förslaget, vi måste gå vidare. 
Synpunkter som måste beaktas, förstärka den biologiska 
profilen. 
 
HU: Instämmer med SLU, biologi- och agronomi-aspekterna 
måste förstärkas. 
 
Isl.: Hoppas vi kan förverkliga detta. 
 
NLH: Fullt stöd, viktigt att vi tar in kommentarerna från SLU 
och HU. Så fort som möjligt.  
John Morken: valfria ämnen kan användas för andra aspekter. 
 
NVH:  Ingen kommentar. 
 
SB: Skapat konceptet för att vara så öppet så möjligt. Vi har 
ingen komplett bild av alla starka sidor. Hoppas på fler 
synpunkter under de närmaste månaderna. 
 
Ordf. Förslag till beslut: 
 
Sekretariatets rekommendationer: 

15. Agr Engineering   
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Arbetsgruppen föreslår: 
 
• att en ”Nordic School of Agricultural Engineering, och ett 

nordiskt Masterprogram inrättas enligt förslaget i 
rapporten 

• att medel avsätts, enligt förslaget, för anställning av en 
projekt-koordinator under 9 mån med uppgifter och 
tidsplan enligt rapportens förslag 

• att externa medel söks, med viss draghjälp från NOVA 
sekretariatet, för ”running costs” efter initieringperioden 

 
 
NSAE inrättas: ja, efter hänsyn tagen till kommen-tarerna från 
SLU och HU. Benämning: Nordic School of Agricultural 
Engineering, incl a MSc Program and a Research School. 
 
Medel till projektledare: beslut enligt förslag. 
 
Ansökan om externa medel: beslut enligt förslag. 
 
 
16.  Delad professur i växtpatologi 
 
Kort redogörelse för punkten. Möjlighet att se 
växtpatologiområdet i ett brett nordiskt perspektiv. Pengar 
finns för NOVA-professuren och för två NOVA- lektorat. Blir 
vissa merkostnader för resor och boende. Klar att NMR 
stödjer de två första åren med 200.000 DKK, ny ansökan 
lämnas in därefter.  
 
Förslag att NOVA koordinerar projektet och att NOVA rektor 
och dekanerna tillsätts som styrgrupp. 
 
KVL: Professoratet vid KVL tillsätts inom de närmaste 
veckorna. Bör vi överväga att utvidga styrgruppen med 
ledamot från KVL och eventuellt de andra nordiska länderna. 
Fördelning av ”anual grants” mellan NOVA, SLU och HU. 
Kan ej ha en så entydig skrivning om under vilka 
förutsättningar avtalet kan sägas upp. 
 
SLU: Roligt att projektet kommit så långt med NOVA som 
koordinator, grattis till NMR-finansieingen. Vi bör se över 
avtalet noga. 
 
HU: Uppdatera skrivningen om finansiering i avtalet.  
 
Isl: Lycka till. Start på ett större engagemang. Vi måsta dra 
lärdom av detta försök. Viktigt område att jobb med för 
NOVA centralt. 

16. Prof i växtpatologi 
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NLH: Ingen kommentar 
 
NVH: Modell för hur vi kan arbeta på andra områden. 
 
Ordf. Viktigt att vi håller reda på vilka professurer och andra 
tjänster som är aktuella för tillsättning de närmaste åren. 
 
NOVA rektor: Motsvarande12.000 Euro per år kommer nu 
direkt från NMR de två första åren, därefter ny ansökan. 
 
Ordf. Förslag till beslut: 
 
Sekretariatets rekommendationer: 
 
Styrelsen föreslås besluta: 
 
• att NOVA koordinerar den delade professuren 
• att NOVA rektor ges i uppdrag att söka externa medel för 

att täcka merkostnaderna för professuren 
• att NOVA rektor ges i uppdrag att tillsammans med 

professor Jari Valkonen och övriga berörda parter ta fram 
ett avtal som grund för beslut vid SLU respektive HU 

 
Beslut: enligt förslag. 
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17.  Nordisk kandidat till president i NATURA 
 
Kort presentation av punkten. Möjlighet för NOVA att 
inkomma med förslag till ny president i NATURA. 
 
KVL: Idén bakom NATURA nätverket är bra. Har haft central 
roll vid etablering av kursverksamhet i Afrika. Tungt organ att 
arbeta med, ingen stark uppbackning. Intressant om NOVA 
kan ha en roll, KVL stödjer gärna en kandidatur från SLU 
(Lennart Prage). 
 
SLU: Man ser Norden som en engagerad region. Vad är 
NATURA på sikt, vill NOVA ha en profil?  
 
HU: Viktigt att NOVA fortsätter att synas, de andra är intres-
serade av vår samarbetsmodell. Vi har ingen egen kandidat, 
stödjer gärna Prage. 
 
Isl: Inga kommentarer. 
 
NLH: Inga kommentarer. 
 
NVH: Inga kommentarer. 
 
NOVA rektor: Vi kan ha en fortsatt sondering med SLU 
 
SLU: Prage diskuterar vidare med rektor för SLU. 
 
Beslut: NOVA rektor sonderar vidare. NOVA inger ev. 
förslag till NATURA. 

17. NATURA 
 

  
18.  NOVA konferens 2002 
 
Kort presentation av förslag till konferens.  Ny bilaga 18a. 
Dagarna 24-26 april fastställdes vid senaste styrelsemötet, nu 
visar det sig att den 26 är helgdag i DK.  En möjlighet till ny 
tid är 22-24 april. 
 
Förslag att sätta fokus på samarbetet mellan NOVA och 
näringslivet/industrin i Norden. 
 
Ett annat tema är att ta upp olika aspekter på nordiska 
gränshinder, samt om erfarenheter av olika former av 
nätverksarbete. 
 
Ordf.: Kan vi börja efter lunch den 23? 
 
KVL: Viktigt med val av dag, riktigt att det kan bli svårt få 

18. NOVA konf 2002 
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dansk medverkan den 26 april. Vilken målgrupp har vi för 
konferensen? 
 
NSF: Vi har gärna ett inlägg om gränshinder under block II. 
 
SLU: Så många aktiva grupper som möjligt, viktigt med en 
workshop-dag. 
 
HU: Bra om det kan finnas ett intresse från golvet. 
Viktigt att vi befrämjar vårt eget arbete. 
 
Isl: OK med datumen.  
 
NLH: OK med tidpunkten. 
 
NOVA rektor: Vi får arbeta med förslagen till ny tidpunkt, och 
gå ut med program snarast efter nyår. 
 
Beslut: att sekretariatet arbetar vidare med förslaget till 
upplägg, samt undersöker om flyttning av konferensen är 
möjlig. 
 
  
19. Styrelsemöten under 2002 
 
Kort redogörelse för punkten. Föreslår ändring av första mötet 
från 4 till 11 februari 2002. 
 
KVL: Besök från ministern för det nya ministeriet den 4 
februari gör att det inte går. 
 
SLU: Vet ej, skall kolla och återkomma. 
 
HU: Ordf. – kan kanske anpassa. 
 
Isl: Inget svar, länken nedkopplad. 
 
NLH: Kan ej svara för rektor. 
 
NVH: Kan ej svara för Lars Moe. 
 

19. Styrelsemöten  
      2002 
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20. Övrigt 
 
Kort information om att Isl, NVH och HU-AF ännu inte betalt 
avgiften för andra halvåret 2001. 
 
Ordförande avtackade avgående ledamöter i styrelsen, och 
gåva överlämnades i respektive land. 
 
Ordf tackar för ett gott möte och förklarar mötet som avslutat. 
God Jul och Gott Nytt år från alla till alla. 

20. Övrigt 

  
 
 
KVL den 20 december 2001 
 
 
 
 
Paul Jensén, rektor                      Knut Wålstedt, koordinator   
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